
Referat fra kontaktforældremøde 28/10-24

Velkomst og introduktion

● Tine bød velkommen og takkede alle for at melde sig som kontaktforældre.
● Mødet startede med en kort navnerunde, hvor de 33-35 deltagere præsenterede sig

selv.
● Tine forklarede formålet med kontaktforældre og møderne, og gennemgik

dagsordenen.

Skolebestyrelsens arbejde

● Tine præsenterede skolebestyrelsen og nævnte, at der er fire nye medlemmer i dette
skoleår.

● Der blev derefter givet en status på emner, der har fyldt i skolebestyrelsens arbejde
det seneste år:

○ Dragørmodellen og dens konsekvenser for skolens budget.
○ Ny skoleplan for de kommende to år, som er tilgængelig på skolens

hjemmeside.
○ Omstrukturering af skoledagen, herunder implementering af et nyt ringesæt.
○ Trivselsmåling og undervisningsmiljøvurdering.
○ Forældresamarbejde, herunder skole-hjem-samtaler og kommunikation.
○ Understøttende undervisning med fokus på læsning, differentiering og

valgfag.
○ SSP-samarbejde om alkohol og stimulans i skoletiden.
○ Trafik og sikkerhed, herunder ny cykelparkering og “stå af”-regler.

■ Forældre spurgte, om der kunne gøres mere for at sikre tydeligere
markeringer i forbindelse med trafik.

○ Skolens faciliteter, herunder brugen af et lokale i Hollænderhallen til en ekstra
klasse.

○ Lejrskoler, hvor skolen har reduceret antallet fra to til én.
○ Nyt klubtilbud (Ung Dragør), som stadig er under udvikling post-corona.
○ Ny aftale om folkeskolen, indgået af et flertal i Folketinget.

Indkomne emner fra forældre

● Tine nævnte, at der var indkommet en række emner fra kontaktforældre, som ønskes
drøftet:

○ Toiletter og hygiejne: Der er bekymringer for, at nogle elever undgår skolens
toiletter pga. utryghed eller renhed. Lærerne føler, at der er behov for at tale
med eleverne om korrekt brug af toiletter. Emnet er også diskuteret på
skolebestyrelsesmødet i okt.

○ Forældrearrangerede ture: Skolebestyrelsen arbejder fortsat med rammerne
for dette.

○ Specifikke spørgsmål til udskolingen er blevet videresendt til skolens ledelse.
○ Skolens politik om vold vil blive drøftet senere i programmet.

Dialog og feedback



● Der blev spurgt til, hvordan emner til kontaktforældremøder udvælges. Tine
forklarede, at det ofte sker ud fra forældrehenvendelser.

● Tine opfordrede til, at temaet om forældrearrangerede ture kunne komme på
dagsordenen igen i fremtiden.

● Forældre ønskede mere plads til dialog om forskellige emner, hvilket førte til, at Tine
foreslog at gennemgå de planlagte oplæg for derefter at åbne op for spørgsmål. Det
tager skolebestyrelsen med som input til planlægning af næste kontaktforældremøde
i foråret.

Nyheder fra skolen

● Jens informerede om lovgivningen vedrørende ændringer i folkeskolen, som stadig
ikke er på plads, men der er indgået politiske aftaler, som skolen arbejder ud fra.

● Jens præsenterede ændringerne, herunder:
○ Ændringer i timetalskrav, hvor timetallet for indskolingen forkortes, mens der

for ældre klasser kan være samme eller flere timer.
○ Indførelse af en timebank, der giver fleksibilitet i planlægningen af

skoledagen.
● Tine spurgte om emnets relevans for kontaktforældremødet, og der blev udtrykt

enighed om vigtigheden af medinddragelse, der hvor forældre kan påvirke
beslutningerne. .

Elevrådets indspark

● Tine bød eleverne Aviaja og Alfred velkommen, som repræsenterede elevrådet.
● Eleverne delte deres erfaringer med ringesættet og gav feedback:

○ Mødetiden kl. 8 er passende.
○ 10’er-pausen opfattes som lidt lang.
○ Frokostpausen er tilfredsstillende, men kan blive længere.
○ Eftermiddagspausen er for kort.

● Der blev diskuteret sidste skoledag og alkohol. UngDragør skal arrangere en fest
som alkohol-fri alternativ, men eleverne ønsker fortsat plads til alkohol.

Skolens politik vedr. vold mv.

● Jens nævnte skolens nul-tolerance-princip over for vold, og at det ikke er et stigende
problem på skolen.

● Konfliktniveauet kan stige op mod ferier og ved skoleårets afslutning.
● Sanktioner iværksættes i samarbejde med forældre og varierer afhængigt af

konteksten.

Øvrige emner

● Den årlige skolefest er planlagt til marts.
● Der blev drøftet mobiltelefoner i skoletiden og om ressourcerne anvendes korrekt til

at håndhæve mobilpolitikken.
● Jens påpegede, at skolen ikke er lektiefri, men at man med den seneste reform med

længere skoledage havde til hensigt at mindske lektier og derved gøre eleverne
mindre afhængige af hjælp hjemmefra.



● En forældre nævnte, at det ville gavne med klare retningslinjer for brugen af Aula og
at Nordstrandskolen havde udsendt en god guide. Emnet tages op på et kommende
skolebestyrelsesmøde.

● Der var et ønske om mere ensartet forældredialog og information fra skolen.
● Der var forskellige input til formatet af de to årlige kontaktforældremøder. Nogle

forældre ønskede trinopdelte møder mens andre synes det er værdifuldt at være
samlet på tværs af klassetrin. Der skal være plads til spørgsmål og
dialog/meningsudveksling.

Afrunding

● Tine afrundede mødet med tak til deltagerne og opfordrede til fortsat dialog om
emnerne.


